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Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun 

 

Zápis č. 5/2018 
ze zasedání Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun, konaného dne 18. 6. 2018 

od 16:00 hodin obřadní síni radnice MěÚ Beroun 
 
Přítomni: 
 
Členové komise: Lenka Kuhar Daňhelová, Mgr. Petr Tichý, Mgr. Bohumila Vokáčová (od 16:07), Jiří 
Filip, Radek Dolejš (do 16:20), Jiří Pavlis (do 17:10), PhDr. Klára Beránková, Mgr. Karolina Froňková  
 
Další přítomní: Jolana Izbická, Kristina Škorpilová 
 
Omluveni: Josef Štěpánek, MUDr. Vladimír Kasl 
 
Zapisovatel: Michaela Škeříková 
Ověřovatel zápisu: Jiří Pavlis 
 
 
Program jednání: 

 
1. Zahájení 
2. Vstup města Beroun do Asociace českých keramických měst 
3. Různé 

 
Jednání: 
 
K bodu 1 – Zahájení 
 
Jednání komise zahájila její předsedkyně Lenka Kuhar Daňhelová, která jmenovala zapisovatelkou 
Michaelu Škeříkovou a ověřovatelem zápisu Jiřího Pavlise. Následně seznámila členy komise 
s programem jednání a vyzvala přítomné k jeho schválení.  
 
Usnesení:   Komise pro kulturu a kulturní dotace schvaluje program jednání. 
 
Hlasování:  7 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
K bodu 2 – Vstup města Beroun do Asociace českých keramických měst 
 
Předsedkyně komise zrekapitulovala předchozí jednání komise zabývající se vstupem města Beroun 
do Asociace českých keramických měst (dále jen „asociace“). Připomněla, že členové komise na 
základě nedostatku informací nemohli adekvátně zhodnotit přínosy zmíněného vstupu. Tyto 
informace by členům komise dnes měli poskytnout přítomní hosté – paní Jolana Izbická, kurátorka 
Muzea berounské keramiky (dále „MBK“), a Kristina Škorpilová, vedoucí zmíněného muzea – které 
tímto na jednání komise přivítala a vyzvala, aby přítomným přiblížily činnost asociace a konkrétní 
výhody členství pro naše město. 
 
Paní Izbická stručně popsala záměr asociace propojovat města s keramickou tradicí, mezi něž Beroun 
nepochybně patří. Tradice zde byla obnovena a kontinuálně se rozvíjí, čehož je mimo jiné důkazem 
zřízení MBK. Vstup do asociace by byl dalším logickým krokem.  
 
Velkou devizou členství v asociaci je pak dle paní Izbické zejména propojení s evropskými městy 
a keramiky a možnost vzájemné spolupráce, inspirace a podílení se na společných projektech. Je 
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zároveň nutné vzít v potaz, že členství v asociaci s sebou přinese povinnosti, kterých se bude muset 
někdo ujmout. Ona sama bude ráda nápomocná, ale kvůli své pracovní vytíženosti není možné, aby 
se této činnosti věnovala na 100 %. Dále odkázala na pana Nikolu Seka, předsedu asociace a skvělého 
keramika, který přítomným jistě poskytne více informací. 
 
V návaznosti na výše řečené oslovila předsedkyně komise Mgr. Škorpilovou s dotazem, zda je vůbec 
v možnostech MBK vyvíjet v rámci členství v asociaci avizovanou nadstandardní činnost. Mgr. 
Škorpilová potvrdila, že určitě nebude problém zajistit organizaci a produkci akcí, ale uvítá pomoc 
s administrativou. Připomněla, že členem asociace, plátcem členských příspěvků i případným 
příjemcem dotací je město. Ideální by tedy byla součinnost obou institucí. 
 
Pan Pavlis se otázal, kolik je v současnosti v Berouně aktivních keramiků či hrnčířů – s ohledem na 
poskytnutí případné pomoci se zajištěním akcí pořádaných v rámci činnosti asociace. Paní Izbická 
odpověděla, že v současnosti je přímo v Berouně hrnčíř jen jeden (O. Pecka), několik dalších se 
nachází v okolí (např. I. Kapounová, která v současnosti působí v MBK). Tradice se obnovuje pomalu, 
ale jistě. 
 
V 16.20 bylo navázáno spojení s panem Sekem. Kvůli technickým problémům s internetovým 
připojením bylo nakonec využito telefonické spojení (hlasitý odposlech). Předsedkyně komise jej 
přivítala a vyzvala k představení asociace, výhod členství a avizovala případné doplňující otázky členů 
komise. 
 
Pan Seko stručně nastínil historii vzniku asociace a myšlenku, která stála u jejího zrodu – a sice 
propojit města s keramickou tradicí, aby bylo možné onu tradici nejen udržet, ale také rozvíjet a 
vychovávat a inspirovat nové generace keramiků napříč Evropou. 
 
Asociace je v ČR zatím v počátcích své činnosti. Momentálně čeká na schválení Ministerstva pro 
místní rozvoj, které jí umožní vstup do asociace evropské; jakmile jej obdrží, bude moci být 
pravděpodobně ještě v letošním roce přijata. Členská města se zatím zapojila k celoevropskému 
projektu Dobrý den, keramiko!, pracují na vybudování zázemí, založila webové stránky. Vstupem do 
evropské asociace se naskytnou širší možnosti stran spolupráce, propagace apod. 
 
Předsedkyně komise navázala otázkou výše členských příspěvků, a sice jejich případného snížení, 
pokud by město vstoupilo do asociace ještě v letošním roce. Pan Seko odpověděl, že o výši členských 
příspěvků rozhoduje Valná hromada, ale samozřejmě doporučí částku snížit a domnívá se, že tento 
návrh bude ostatními členy Valné hromady podpořen. 
 
Pan Filip položil panu Sekovi otázku týkající se konkrétních, praktických dopadů členství v asociaci pro 
Beroun. Nachází se zde málo aktivních hrnčířů, nová generace se vytváří jen pomalu. Další dotaz 
směřoval na využití členských příspěvků. 
 
Pan Seko zdůraznil, že cílem asociace je především oborová spolupráce; rozhodně nemůže slíbit 
čerpání financí z evropských fondů, ačkoli tuto možnost evropská asociace pochopitelně zmiňuje. 
Členská města se zatím zapojila do dvou úspěšných projektů (již zmíněný Dobrý den, keramiko! 
a Erasmus+). Z členských příspěvků se zatím hradí založení a správa webových stránek a účetnictví; 
suma na účtu tak pomalu narůstá. Vstup do evropské asociace s sebou pak nese povinnost odvádět 
250 € (polovina z ročního příspěvku v ČR – 500 €, ke kterému se ještě přičítá 10 centů/obyv.). 
 
Paní Izbická zmínila případnou možnost snížení příspěvku pro Beroun – z hlediska jeho vyššího počtu 
obyvatel. Pan Seko odvětil, že toto je také v kompetenci Valné hromady, ale bylo by zřejmě nutné 
změnit Stanovy. 
 
Pan Seko dále zmínil, že současný trend je přímá výměna zkušeností a idejí mezi městy, přímá 
spolupráce a participace na projektech. 
 



 3

 

Pan Filip se otázal, jestli tedy evropská asociace plní roli moderátora. Pan Seko odpověděl, že 
v podstatě ano a že současným záměrem je vést národní asociace, potažmo členská města k přímé 
vzájemné komunikaci, výměně know-how, pořádání mezinárodních výstav apod. Je nasnadě, že 
výhody členství plynou pro členy aktivnější. 
 
Pan Filip se otázal, zda proběhl nějaký společný projekt mezi 3 členskými městy české asociace. Pak 
Seko odpověděl, že nikoli. Činnost Valné hromady se aktuálně soustředí na vstup do evropské 
asociace. Města ale jsou v kontaktu, vyměňují si zkušenosti a vzájemně propagují své akce. Ohledně 
propagace pan Seko zmínil každoroční účast členských států na bienále v Itálii, kde je možné 
propagovat lokální keramiku a navazovat důležité kontakty. 
 
Předsedkyně komise vznesla dotaz, kdo by byl zástupcem, resp. členem Valné hromady, při vstupu 
města do asociace. Pan Seko odpověděl, že statutární zástupce města, tedy starosta. Například 
v Kunštátě si pro tento účel pan starosta sestavil poradní orgán, který se skládá z odborníků, 
keramiků apod. Samozřejmě je možné tuto pravomoc i delegovat. 
 
Paní Vokáčová se dotázala, kolik je v Kunštátě aktivních keramiků. Pan Seko odpověděl, že čtyři. 
Všichni úzce spolupracují a podílejí se na udržení a rozvoji keramické tradici v Kunštátě. 
 
Předsedkyně komise poděkovala panu Sekovi za rozhovor a zodpovězení všech otázek. V 17:00 byl 
hovor ukončen. 
 
Následovala rozsáhlá diskuze. 
 
Padla otázka, zda by nebylo lepší investovat poměrně vysokou částku (členský příspěvek) namísto do 
členství v asociaci přímo MBK. Mgr. Škorpilová konstatovala, že to nelze odhadnout. Peníze by MBK 
samozřejmě využilo, ale přišlo by tak o možnost mezinárodní spolupráce, inspiraci, výměnu 
zkušeností apod. 
 
Paní Izbická vyzdvihla činnost MBK a jeho personálu, tvorbu nových výrobků a jejich prodej, historii 
hrčiny v Berouně (zejm. džbán Šimona Nemazala), hrnčířské trhy, při nichž funguje skvělá spolupráce 
všech přizvaných hrnčířů a keramiků.  
 
Mgr. Škorpilová konstatovala, že celkově se zájem o keramiku ve městě zvyšuje. MBK bohužel trochu 
bojuje s kapacitou (malá dílna, jedna pec). MBK také spolupracuje s místními školami, vč. ZUŠ. 
 
Mgr. Vokáčová se dotázala paní Izbické, co si slibuje od členství. Paní Izbická shrnula vše výše řečené: 
prezentaci Berouna a jeho keramiky, propojení keramiků, spolupráci, inspiraci. 
 
Mgr. Tichý vstoupil do diskuze konstatováním, že komise by měla primárně zohlednit kulturní přínos, 
nikoli otázku financí. Činnost asociace je v počátcích a on osobně v ní vidí velký potenciál. Zástupkyně 
MBK projevily entuziasmus a zájem se na činnosti asociace podílet, měla by jim být dána příležitost. 
Navíc z asociace, do které se dá vstoupit, se dá jistě i vystoupit. 
 
Mgr. Froňková konstatovala, že být v počátcích může být výhoda. 
 
Mgr. Vokáčová zmínila expozici v Letohrádku královny Anny, kde bylo vystaveno berounské zboží. Dle 
jejího názoru obyvatelé Berouna ani netuší, jaký význam berounská keramika měla a může opět mít. 
 
Diskuze se dále dotkla možností, které jsou v současné konstelaci nereálné, ale členstvím v asociaci 
by se mohly uskutečnit, např. možnost zhotovení replik berounské keramiky, organizace srovnávacích 
výstav, možnost zapůjčení exponátů, vydání publikace o historii berounské keramiky aj. 
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Shrnutí: 

 Beroun má historicky významnou keramickou tradici, na níž může navázat a již tak činí. 

 Zaměstnanci MBK mají chuť a energii rozvíjet svou činnost. 

 Činnost české asociace je v počátcích, leč má potenciál.  

 Tento potenciál se rozvine zejména vstupem české asociace do asociace evropské. Vstup by 
měl být realizován ještě v letošním roce. 

 Přínosy členství v české, potažmo evropské asociaci pro město Beroun jsou následující: 
mezinárodní propagace, spolupráce, inspirace, pomoc, poradenství, výměna zkušeností, 
navázání kontaktů; s hlavním cílem udržet a rozvíjet keramickou tradici a vychovat nové 
generace keramiků. 

 
Vzhledem k výše uvedenému shrnutí se komise rozhodla vstup města Beroun do asociace podpořit. 
 
Usnesení: Komise pro kulturu a kulturní dotace doporučuje Radě města Beroun realizovat vstup 

města Beroun do Asociace českých keramických měst. 
 
Úkol:   Předložit volný návrh na vstup města Beroun do Asociace českých keramických měst 

Radě města Beroun na jejím jednání dne 27. 6. 2018. Zodpovídá: OŠVA. 
 
Hlasování:  4 pro – 0 proti – 2 zdrželi se 
 
K bodu 3 – Různé 
 
Tento bod programu se obešel bez příspěvků. 
 
Po vyčerpání programu bylo jednání ukončeno v 17:55 hod. Termín dalšího jednání prozatím nebyl 
stanoven.  
 
 
Zapsala: …………………………………………….. 
 
Ověřil: ……………………………………………… 
 
Předsedkyně komise: ……………………………………………………… 


